
Lyreskovskolen 
 
Der indkaldes til møde i Skolebestyrelsen på 
Lyreskovskolen i Auditoriet på Kirkevej. 
torsdag d. 7. maj 2020 
kl. 16.30-19.00 
 
 

Mødedeltagere: 
Torben Nielsen 
Louise Sørensen 
Mia Paridaen 
Bjørn Schindhelm 
Christian Boysen 
Jan Skovdahl 
Kenneth Kristensen 
Lærer Anders Holm 
SFO- leder Lars Zeuthen 
Pædagog Jesper Friberg 
Skoleleder Jon Sønderby  
Elevrådsformand Caya Callsen Marschall 
Elevrådsnæstformand Isabella Knudsen 
 
 
 
 

Andre inviterede: 
 

Afbud: 
Peder Stilling (fast gæst) 
Afbud mad: 
Pædagog Jesper Friberg, Louise Sørensen, Mia Paridaen, Peder Stilling (fast gæst) 

Dagsorden & referat 

Pkt.  Tid Indhold  Referat 

 5 Sang   Flyvere i natten, Kim Larsen 

422 35 Nyt fra: 
 
Formanden 
 
Skoleledelsen 
 
Elevrådet 
 
Andre medlemmer 

 Formanden 
Der er sendt opfølgningsskrivelse til politisk udvalg, hvor 
tidsramme for udbedring af fejl efterlyses. 
Det behandles den 12. maj 2020. 
Hvis der ikke kommer svar tager bestyrelsen stilling til hvad der 
så skal ske. 
 
Skoleledelsen 

SB-valg: 
Der er elektronisk valg fra mandag, der sendes ud mandag 
den 11. maj til forældrene. 
 
Næste skoleårs planlægning: 
Der er gang i fagfordelingen og folks roller næste skoleår. 
Råskitsen for skemaerne er på plads primo juni, og så bruges 
resten af skoleåret på at få kabalen til at gå op. 
Der skal findes koordinatorer til trivselsklasserne i hhv. 
indskoling og udskoling. 
Anders Holm har fået ny stilling i Haderslev fra næste 
skoleår. 



René har fået ny stilling på Branderup Friskole fra næste 
skoleår. 
 
Forkortning af skoledag 
Ansøgning er sendt til politisk behandling. 
 
Elevrådet 
Størstedelen af 9. klasserne er meget taknemmelige for at få 
lov til at tage ”afgangsprøver”. 
 
Onlineundervisningen er ikke evalueret endnu. 
 
Der er spørgsmål om karamelkastning/dimission bliver til 
noget. Det afhænger af regeringens udmelding. 
9. klasserne er meget fleksible (i forhold til at være udenfor, 
mindre forsamlinger, m.m.). 
 

423 15 Opfølgning Covid 19  Der har været gennemført nødundervisning i snart 8 uger 
og det begynder i udskolingen at afføde en stigende 
bekymring fra lærernes side. 
Det er fordi der er nogle elever, der har vist sig at være 
sårbare, så der er håb om at hverdagen snart normaliseres. 
Ledelsen kæmper for at organiseringen er klar med 48 
timers varsel. 
Der har været taget fat i både de elever/forældre, der var 
forventninger til at være udfordret i perioden og til dem 
der har vist sig udfordret efterfølgende. 
 
I C-klasserne har det været fint, der har været færre 
konflikter. 
 
Der er flere forældre, der har gode erfaringer med 
fjernundervisningen, specielt efter undervisningen er 
placeret om morgenen. 
 
Eleverne i 9. klasse kommer ikke tilbage til et skema, men 
derimod mulighed for vejledning/møde i mindre grupper, 
hvis regeringen lukker op for muligheden. 
 
Skoledagene under corona skal evalueres? Hvad har været 
gode erfaringer og kan det danne baggrund for en 
fremtidig anderledes skoledag? 
 
Skolen evaluerer internt, men der er ikke endnu lagt op til 
noget fra kommunens side. Der er bl.a. ikke nogen syge 
lige pt. Der er heller ingen konflikter i indskolingen. Der er 
mange gode ting. 



424 10 Indkaldelse af suppleant i 
fm. afbud 
 

 I forhold til de forældrevalgte, kan man i konstitueringen 
fastlægge retningslinjerne for hvornår suppleanter 
indkaldes. Det tages der stilling til efter 
skolebestyrelsesvalg. 
 
I forhold til medarbejderne, skal det undersøges om der 
står noget i forvaltningsloven. Jon undersøger nærmere. 
Punktet udsættes til augustmødet. 
 

425 15 Punkter til fælles 
forældremøde i 
august/september 
 

 Præsentation af den nye bestyrelse. 
Præsentation af paradigmeskiftet i forhold til inklusion og 
trivselsklasserne. 
 

426 15 Status økonomi  Forventet forbrug pt. 33.33% af året 
Brugt 33.6% af budgettet (inkl. merforbrug på 1,4 mio. kr.). 
 

427 5 Punkter dagsorden næste 
møde 

 Evaluering af årets arbejde/ årsberetning til Aula 
Opfølgning på COVID-19 
Næste år i skolebestyrelsen 
 

428 10 Evt.  Ingen punkter. 

429 30 Høring: Alle elever i 
Aabenraa Kommune skal 
blive så dygtige de kan 

 Ad pkt. 2: Der bør korrigeres for variabler (fx corona og 
kvaliteten af undervisning) i baselineåret og 
sammenligningsåret. 
 
Ad. pkt. 3: Der bør korrigeres for andelen af 
socioøkonomiske forhold i 2025. 
 
Ad. pkt. 4: Bør også omfatte fysisk arbejdsmiljø. Trivsel bør 
også nævnes. 
 
Ad. pkt. 5: Det kan være svært at se sammenhængen mellem 
IT og digitalisering og spørgsmålene. 
 
Bestyrelsen kommer med kommentarer til Jon inden den 15. 
maj, så forfatter han et høringssvar til forvaltningen. 
 

 10 Nyt fra:  
Lukket område 

  

 
Punkter til dagsorden fremadrettet: 

• Indkaldelse af suppleant i fm. afbud (augustmøde) 


